

CAR

From the Vice-Prime Minister and
Minister of Economy, Consumers and the North Sea

To the International Seabed Authority
14 – 20 Port Royal Street
Kingston
Jamaica

Your message

Your ref.

date July 22, 2013

Our reference

JVL/JC/MR/HVN 1286

Person in Charge

Marijn Rabaut

Phone

32 2 220 20 11

Subject : Legislation on prospection, exploration and exploitation of seabed mineral resources.

Dear

Sir,

I hereby update the ISA on the progress concerning the legislation on prospection, exploration and exploitation of seabed mineral resources, beyond national jurisdiction. In July 2013, the law has been voted by the House of representatives, by the Senate. The law has now been submitted to the signature of the Head of State and will soon be published on the Monitor Belge (Belgian Official and Public Service publications) . In the execution of that law, a royal decree will be taken , which will address the procedure for the request of certificate of patronage. Such decree is currently submitted to the Conseil d'Etat (State Council) for advice and will make possible the eventual demand and delivery of an enforceable certificate of patronage. A decision may be reached by the end of the current year. At that time, the pertinent legislation will enter into force, as planned in the January 14h, 2013 letter "Understanding in respect for the contract for exploration between the international seabed authority and GSR", signed by the ISA and GSR.

I will keep you informed, during the coming months, of any evolution of this matter.

Please accept, Dear Sir, the expression of my distinguished consideration.

Signatures

- Johan Vande Lanote , Vice-prime Minister and Minister of Economy, Consumers and North Sea
- Didier Reynders , Vice-Prime Minister and Minister of Foreign Affairs, Foreign trade and European Affairs.

REC'D 23 AUG 2013

International Seabed Authority
14-20 Port Royal Street
Kingston

Jamaica

Votre message du

Votre réf.

Date

22 JUIL. 2013

Notre réf.

JVL /JC/MR/HVN.1286

Dossier traité par

Marijn Rabaut

Tél

32 2 220 20 11

Concerne: La législation sur la prospection, l'exploration et l'exploitation des ressources minérales sur le fonds des mers et des océans

Cher Monsieur,

Par la présente, je tiens à informer l'ISA du progrès réalisé au niveau de la législation sur la prospection, l'exploration et l'exploitation des ressources minérales sur le fonds des mers et des océans et son sous-sol au-delà des frontières de la juridiction nationale. En juillet 2013, la loi a été votée par la Chambre des Représentants par le Sénat. La loi est maintenant soumis à la signature du Chef de l'Etat et sera publié sous peu au Moniteur belge. En exécution de cette loi, un arrêté royal sera pris, qui réglera la procédure en matière de demande d'un certificat de patronage. Cet arrêté est actuellement soumis pour avis au Conseil d'Etat et rendra possible la demande et la délivrance éventuelle d'un certificat de patronage exécutoire. La décision pourrait être prise avant le fin de l'année. A ce moment, la législation pertinente entrera en vigueur, comme prévu dans la lettre du 14 janvier 2013 « *Understanding in respect for the contract for exploration between the international seabed authority and GSR* » qui a été signée par l'ISA et GSR.

Je ne manquerai pas de vous informer, dans les prochains mois, de l'évolution de ce dossier.

Veuillez agréer, Cher Monsieur, l'expression de ma considération distinguée.



Johan Vande Lanotte
Vice-Premier Ministre et Ministre de l'Economie,
Consommateurs et Mer du Nord



Didier Reynders
Vice-Premier Ministre et Ministre des
Affaires étrangères, du Commerce extérieur
et des Affaires européennes